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Miljøministerens besvarelse af spørgsmål nr. 135 (MOF alm. del) stillet 17. november 2023 efter ønske 

fra ikke medlem af udvalget Pernille Vermund (NB). 

Spørgsmål nr. 135 

”Vil ministeren redegøre for, om myndighedernes manglende overblik over spildevandstilladelser kan 

have ført til, at der er udledt for meget spildevand, og at konsekvensen er, at landbruget uberettiget får 

skyld for forurening, som er forårsaget af spildevandsselskaber?”  

Svar 

Jeg har bedt Miljøstyrelsen om at svare på spørgsmålet. 

 

”Der er ikke en direkte sammenhæng mellem manglende gældende udledningstilladelser og 

manglende indberetning af udledning af spildevand. Det er to forskellige ting. Langt de fleste steder, 

hvor Miljøstyrelsen har opdaget manglende gældende tilladelser, har kommunen registreret 

overløbsbygværket i miljødatabasen PULS, og de er derfor talt med i de årlige opgørelser over 

spildevandsmængden.    

 

Der kan stadig være enkelte udledninger af spildevand, der ikke er kendt af kommunerne og derfor 

ikke er registreret i PULS. Men der er ingen holdepunkter for at antage, at det er et generelt problem, 

der påvirker det samlede regnskab for tilførsel af kvælstof til vores kystvande. I forhold til søer og 

vandløb ville større ikke registrerede udledninger, der påvirker vandmiljøet, blive afdækket, når der 

foretages overvågning af de pågældende vandområder. I vandområdeplanerne er der siden 2010 

fastlagt indsatser over for ca. 625 overløb, hvor der ikke har været målopfyldelse i de vandløb, der 

modtager overløbsvandet.” 
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